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El Papa reflexiona
sobre el naixement
de Jesús

En la catequesi a l'audiència
general del dimecres, el Papa
Francesc va reflexionar sobre el
paper d'alguns personatges del
relat del naixement de Jesús
com l'àngel i l'estel, o els pastors
i els mags. “El vostre exemple
ens convida a recórrer la via de
la humilitat, l'única que mena
cap al Senyor”.
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Text de l'Audiència General del
Papa Francesc (dimecres, 22 de
desembre de 2021)

El Papa, com és habitual, ha tingut
aquest dimecres la catequesi
setmanal en la qual ha reflexionat
sobre el significat dels personatges
“secundaris” del pessebre, des dels
pastors fins als àngels, els reis mags o
l'estel.

“Va ser un àngel qui va anunciar el
naixement de Jesús, i ho va fer als
pastors humils. I va ser un estel la
que va indicar als mags el camí per
arribar a Betlem (cf. Mt 2, 1.9-10).

Els pastors representen els pobres
d'Israel, persones humils que viuen
interiorment amb la consciència de
la pròpia mancança, i precisament
per això confien més que els altres
en Déu. Són ells els primers a veure
el Fill de Déu fet home, i aquesta
trobada els canvia profundament.
L'Evangeli explica que van tornar-
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se'n «glorificant Déu i lloant-lo per
allò que havien vist i sentit» (Lc 2,
20).

Al voltant de Jesús acabat de néixer
també hi ha tres mags (cf. Mt 2, 1-12).
Els Evangelis no en diuen que fossin
reis, ni el número, ni els noms. Amb
certesa se sap només que des d'un
país llunyà d'Orient (hom pot pensar
en Babilònia, Aràbia o en la Pèrsia
d'aquella època) es van posar a
viatjar en cerca del Rei dels Jueus,
que al seu cor identifiquen amb Déu,
perquè diuen que el volen adorar. Els
Mags representen els pobles pagans,
en particular tots aquells que al llarg
dels segles busquen Déu i es posen en
camí per trobar-lo. Representen
també els rics i els poderosos, però
només els que no són esclaus de la
possessió, que no estan “posseïts” per
les coses que creuen posseir.

El missatge de l'Evangeli és clar: el
naixement de Jesús és un



esdeveniment universal que afecta
tots els homes.”

Pocs dies abans de celebrar Nadal, el
Papa comparteix aquestes reflexions
perquè ajudin tots els cristians a
viure aquestes festivitats amb el
sentit verdader i a interpretar tots els
signes que ofereix el pessebre.
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